
گروه اقتصادی - وزیر نفت از حمایت این وزارتخانه از ســرمایه گذاری 
در حوزه خودروهای عمومی برقی خبر داد.جواد اوجی وزیر نفت با حضور در 
جمع خبرنگاران حاضر در حیات دولت با اعلام خبر همکاری مشترک میان این 
وزارتخانه و وزارت صمت با شهرداری تهران، گفت: ضمن تشکر از برادر خوبم 
آقای زاکانی شــهردار تهران، ما یک کار مشترکی را میان وزارت نفت، وزارت 
صمت و شهرداری تهران با موضوع کاهش آلایندگی هوای پایتخت آغاز کردیم 
و به طور جد این مساله را پیگیری می کنیم تا ان شاءالله به زودی عملیاتی شود.

وی ادامه داد: موضوع این کار مشترک هم حمایت از سرمایه گذارانی است که 
علاقه و تمایل به سرمایه گذاری در حوزه برقی کردن خودروهای عمومی اعم 
از تاکسی ها و وانت بارها دارند.وزیر نفت تصریح کرد: وزارت نفت تقبل کرده 
اســت که به ازای ســرمایه گذاری که در این مساله صورت می گیرد و در مقابل 
میزان سوختی که صرفه جویی می شود یا حواله سوخت را پرداخت می کنیم یا 
معادل قیمت آن سوخت به نرخ فوب خلیج فارس به سرمایه گذار عزیز پرداخت 
می شود.وی افزود: این می تواند انگیزه ای برای سرمایه گذارانی که مشتاق هستند 
در امر برقی کردن خودروها فعالیت کنند، باشد. این طرح به خصوص با درایتی 
که شــهرداری تهران و وزارت صمت به خرج دادند، از خودروهای عمومی از 
جمله تاکسی ها و وانت بارها شروع می شود.اوجی خاطرنشان کرد: با این اقدام 
می تواند یک انقلاب در بحث این صنعت اتفاق بیفتد که ان شاءالله موجب کاهش 

آلودگی هوا بالاخص در شهر تهران باشد.

اوجی مطرح کرد؛

حمایت وزارت نفت از سرمایه گذاری 
در حوزه خودروهای عمومی برقی
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گروه اقتصادی - رئیس سازمان 
هواپیمایی کشور ضمن اعلام آمادگی 
برای پروازهای اربعین از کاهش ۲ ساله 
سن ناوگان هوایی در دولت سیزدهم، 
از ۲۸ ســال به ۲۶ سال خبر داد و ابراز 
امیدواری کرد این عدد به زیر ۲۰ ســال 
برســد.محمد محمدی بخش رئیس 
سازمان هواپیمایی کشور در شبکه یک 
ســیما با موضوع بررسی دستاوردهای 
دولت ســیزدهم در بخش هوانوردی 
گفت: امروزه در شرایط سخت تحریم 
قــرار داریم و موانع حمل و نقل هوایی 
بسیار اســت، اما همه دست اندرکاران 
ایــن حــوزه به خصوص وزیــر راه و 

شهرســازی دغدغه مند مردم و حقوق 
شهروندی آنان هستند.

محمدی بخش افزود: اگرچه مردم 
و بهره برداران بخش هوایی با سنجش 
شــرایط موجود، درک متقابل دارند، با 
افتخار به اقصی نقاط دنیا پرواز می کنیم و 
تعمیرات هواپیماهای خارجی در داخل 
کشــور صورت می گیرد، اما معتقدیم 
هنوز از سطح بالای رضایتمندی فاصله 
داریم و تلاش تا رسیدن به ۵۵۰ فروند 

هواپیما باید ادامه داشته باشد.
انجام بیــش از ۱۰۰۰ پرواز 

در روز
رئیس سازمان هواپیمایی کشور 

اظهار کــرد: با وجود اینکــه در حال 
حاضر بیش از ۱۰۰۰ پرواز در روز انجام 
می گیرد اما تا رسیدن به نقطه ای که مردم 
رضایت داشته باشند، پیگیری می کنیم.

وی ادامــه داد: بــا اختیاراتی که 
به ســازمان هواپیمایی کشــوری داده 
شــد، در شرایط ســخت تلاش شد با 
راهبردهــای خاص مانند تاب آوری و 
خرید هواپیمای دسته دوم برای توسعه 
ناوگان، تعداد بیشتری هواپیما به چرخه 
پــروازی باز گردند و بیش از ۶۰ فروند 

هواپیما به ناوگان اضافه شد.
به گفته محمــدی بخش پیش از 
دولت سیزدهم متوسط عمر ناوگان ۲۸ 

سال بود که الان به ۲۶ سال رسیده است.
وی با تأکید بر جوان سازی ناوگان، 
موضوعات ســلامت پــرواز، ایمنی 
و اســتانداردهای پــرواز را نیز مطرح 
کرد و گفــت: چک، تأمین، تعویض و 
بازســازی قطعات به صورت منظم بر 
اساس دستورالعمل های مربوطه انجام 

می شود.
تقلیل سن ناوگان به زیر ۲۰ 

سال در برنامه سال جاری

رئیس سازمان هواپیمایی کشور 
در خصوص برنامه پیش رو برای سال 
۱۴۰۲ ابــراز امیــدواری کرد: در صدد 
هســتیم با برنامه مشخص سن ناوگان 

را به زیر ۲۰ سال برسانیم.
وی همچنین با اشــاره به آمار ۴۰ 
هزار نفری زائران حج ســال گذشــته 
گفت: امسال با وجود محدودیت ها و 
عامل بودن تنها یک شرکت هواپیمایی 
جمهوری اســلامی ایــران، حدود ۹۰ 

هزار زائر از بیش از ۲۰ فرودگاه کشــور 
جابه جا شدند و آمار بیش از ۲ برابر شد.
وی با بیان این که از هیچ شــرکت 
خارجی کمک نگرفتیم، ادامه داد: سال 
۱۴۰۰ در ایام اربعین حدود ۴۰ هزار نفر 
زائر داشتیم که سال ۱۴۰۱ این تعداد به 
۲۵۷ هزار نفر رســید و امســال در بازه 
زمانی ۳ هفته ای قطعاً بیش از ۳۰۰ هزار 

زائر در پرواز رفت و برگشت داریم.
محمــدی بخش تصریــح کرد: 

ســفرهای اربعین مهم ترین عملیات 
بخش حمل و نقل در ســال اســت و 
تعداد اجتماع میلیونی عظیم عاشــقان 
سیدالشــهدا در بازه زمانی کوتاه مدت 
قابل پیش بینی نیست، بنابراین با تمام 

توان و ابزار باید آماده باشیم.
وی ادامه داد: با هماهنگی و قیمت 
گذاری شرکت های هواپیمایی کمترین 
سود را دریافت می کنیم و عدد ۸ میلیون 
تومان برای ۲ ساعت و ۴۰ دقیقه پرواز 

در حالــی که بین ۵ تا ۵/۵ میلیون تومان 
آن به فرودگاه عراق پرداخته می شــود، 

رقم بالایی نیست.

گروه اقتصــادی - عضوهیات 
مدیره ســازمان ملی زمین و مســکن 
اظهار داشت: از بهمن ماه سال گذشته 
اولین قراردادها را با صنایع منعقد کردیم 
و طرح اولیه ۵ صنایع تصویب شــده و 
تمامی اراضی مورد نیاز برای ســاخت 
۱۰۰ هــزار واحد هم به صنایع تحویل 
شــده اســت و تا ۲ ماه آینــده فرآیند 
اجرا و آماده ســازی در این شهرک ها 
شروع می شــود.محمدمهدی بلوردی 
دربــاره آخرین اقدامــات برای تامین 
زمین شــهرک های مسکونی کارگران 
اظهار داشــت: تامین مسکن کارگران 
در اولویــت برنامه هــای وزارت راه و 
شهرســازی قرار دارد از این رو به ۱۴ 
شــرکت صنعتی برای ساخت مسکن 

کارگــران صنایع در مجمــوع ۲ هزار 
و ۳۵۰ هکتــار زمیــن اختصاص داده 

شده است.
وی تاکید کرد: ظرفیت این اراضی 
برای ســاخت بیش از ۱۰۰ هزار واحد 
مسکونی است و اراضی اجاره ۹۹ ساله 
خواهد بود.عضوهیات مدیره سازمان 
ملی زمین و مســکن گفــت: تا کنون 
با ۱۴ شــرکت صنعتی برای ســاخت 
مســکن کارگران تفاهمنامه و قرارداد 
امضا و زمین اختصاص داده شده  است 
به طوریکه در اســتان آذربایجان در دو 
شهر تبریز و ورزقان به شرکت مس ملی 
ایران، در استان قزین در شهر محمدیه 
به یک شــرکت صنعتی، استان یزد به 
شــرکت صنعتی و معدنــی چادرملو، 

شــرکت خدماتی شــهرک خدماتی، 
سنگ آهن مرکزی و سنگ آهن کویر، 
در استان خوزستان به دو شرکت فولاد 
اکســین و فولاد خوزستان، پتروشیمی 
امیرکبیر، در اســتان خراسان رضوی به 
شرکت فولاد سنگان، اپال پارسیان، در 
اســتان فارس به  شــرکت فولاد غدیر 
نی ریز و در اســتان خراسان جنوبی در 
شــهر بیرجند به چند شرکت صنعتی 
اراضی برای ســاخت مسکن کارگران 
اختصاص داده شــده  اســت. بلوردی 
درباره شرایط ارائه مسکن به کارگران 
تحت قراراد با صنایع اعلام شده، تاکید 

کرد: شرایط برای تامین اراضی مسکن 
کارگران صنایع، دقیقا همان شــرایط 
طرح نهضت ملی مسکن است و دولت 
طبق قانون برای افراد و خانواری که فاقد 
مسکن هستند، شرایطی را ایجاد می کند 
که صاحب خانه شوند اما با این تفاوت 
که اطلاعات کارگران صنایع به صورت 
آفلاین ثبت می شــود. وی ادامه داد: از 
آنجایی که مدیران این مجموعه ها پیگیر 
ساخت مساکن کارگران صنایع هستند، 
اطلاعات را به صــورت متمرکز از آن 
صنایع مورد قــرارداد دریافت می کنیم 
و به صــورت آفلاین ثبت نام صورت 

می گیرد و نیازی نیســت که کارگران 
در سامانه ای ثبت نام کنند. عضوهیات 
مدیره ســازمان ملی زمین و مسکن در 
پاسخ به این ســوال که آیا میزان آورده 
اولیه برای کارگران صنایع طبق مقررات 
نهضت ملی مســکن همان ۴۰ میلیون 
تومان است، گفت: درباره تامین آورده 
اولیه از سوی کارگران این اختیارات را به 
مدیران این شرکت ها و صنایع داده شده 
اســت و هیچ آورده ای اجبار نکردیم.  
بلوردی با تاکید بر اینکه اجاره نمی دهیم 
این شهرک ها به خوابگاه کارگران تبدیل 
شود و چهره زندگی خانوادگی نداشته 

باشد، تاکید کرد: در این باره تجربه هایی 
از گذشته به دســت آوردیم و اگر این 
طرح ها تهمیدات و پیوست اجتماعی 
خوبی نداشته باشند، بروز این آسیب ها 
احتمال دارد اما مدل مد نظر این اســت 
که این شــهرک ها  را متخص استقرار و 
سکونت کارگران یک شرکت نمی کنیم 
و ســکونت در این محدوده ها ترکیبی 
از اقشــار مختلف جامعه خواهد بود و 
اقشار مختلف را در این شهرک ها توزیع 
می کنیم.وی با بیان اینکه اسقرار صرفا 
کارگران یک شــرکت در یک محدوده 
تبعات اجتماعی خواهد داشــت، ادامه 

داد: باید توجه داشــت کــه همه این 
افراد در طول روز و شــب در کنار هم 
زندگی کننــد و برای همین تهمیداتی 
که پیش بینی شــده این است که اقشار 
مختلــف در این محدوده زندگی کنند 
تا این شــهرک ها ترکیــب جمعیتی از 
اقشار مختلف داشته باشند.عضو هیات 
مدیره ســازمان ملی زمین و مســکن 
درباره ارائه و ســاخت خدمات شهری 
در این شهرک ها از سوی دولت گفت: 
مدیریت ساخت این شهرک و مساکن  
به صورت یکپارچه اســت و خدمات 
روبنایــی از جمله مدرســه با اولویت 
اول، درمانگاه، مســجد، پاسگاه نیروی 
انتظامی و ... همانند طرح نهضت ملی 
مسکن پیش بینی شده البته تلاش بر این 

است که از برخی از صنایع کمک گرفته 
شود چراکه صنایع توان تامین مالی برای 
احداث این خدمات شــهری را دارند.

بلوردی درباره زمان شروع ساخت این 
واحدها افزود: از بهمن ماه سال گذشته 
اولین قراردادها را با صنایع منعقد کردیم 
و طرح اولیه ۵ صنایع تصویب شــده و 
تمامی اراضی مورد نیاز برای ســاخت 
۱۰۰ هــزار واحد هم به صنایع تحویل 
شــده است و تا ۲ ماه آینده فرآیند اجرا 
و آماده ســازی در این شهرک ها شروع 
می شــود.  وی درباره تعهدات صنایع 
به دولت برای ســاخت و تحویل این 
واحدها در زمان مقرر اظهار داشــت: 
صنایع تعهدات کامل برای ارایه مسکن 

در موعد مقرر به کارگران داده اند.    

گروه اقتصــادی - یک نماینده 
مجلس با تاکید بر اینکه باید نشســت 
مدیریت بحــران خزر در کشــورها 
اســتارت زده شــود، گفت: اکنون در 
برخی مناطق شــمالی حــدود ۱۰۰ تا 
۱۲۰ متر دریا عقب نشینی داشته و این 
به معنای فاجعه دریایی و محیط زیستی 

است.
کمال علیپور خنکــداری درباره 
اوضاع خزر در پی کاهش ورودی آب 
به این دریاچه اظهار داشــت: طی چند 
ســال اخیر بواســطه وضعیت اقلیم و 
خشکسالی منابع آبی در تمامی کشورها 
از جمله ایران تا حدی دچار تنش شده و 
به طبع روی دریای خزر نیز تاثیر گذاشته 
به طوری که بــه خاطر بارش کم خزر 
در سمت کشور ما عقب نشینی زیادی 

داشته است.
وی افــزود: بــه خاطــر کاهش 
بارندگی در چند ســال اخیر تعدادی از 

رودخانه ها حتی در استان های شمالی 
رو به خشــکی رفته اند، مثلا از ابتدای 
اردیبهشــت بزرگترین رودخانه ها از 
جمله تجن و تالار و همچنین سیاهرود 
و هــراز  و درواقع رودخانه های بزرگ 
و وحشی تقریبا خشک شده اند، سمت 
استان گیلان هم سفیدرود اوضاع خوبی 
ندارد در گلســتان هم اوضاع نابسامان 
است، یعنی حوضه آبریز خزر از سمت 

ایران تقریبا خشک شده است.
عضــو هیات نمایندگان اســتان 
مازندران با بیان اینکه سدسازی ها هم 
در کاهــش ورودی آب به خزر بی تاثیر 
نبوده است، گفت: اکنون موضوع مهم 
تامین آب بخش کشاورزی و آب شرب 
است بنابراین باید یک ذخیره آبی برای 
زمان بارش کم داشــته باشیم، علاوه بر 
اینها در برخی نقاط استان های شمالی 
هم فرونشســت زمین رخ داده است به 
همین خاطر نمی توان از آب زیرزمینی 

نیز که سطح آنهم بسیار رو به افت است؛ 
برداشت بی رویه داشت، همه اینها مزید 
بر علت شــد که آب کمتری به سمت 
دریاچه روانه می شود. وی بیان داشت: 
اکنون کشاورزان آب بندهایی احداث 
کرده اند که بتواند آب را برای کشاورزی 
پمپاژ کنند همه اینها منجر به این شده که 
خزر به طور جدی دچار عقب نشــینی 
شده باضافه انیکه در سمت روسیه هم 
روی رودخانه ولگا سدســازی هایی 
شــده اســت، بنابراین قبل از موضوع 
تعیین حدود مرزی و سهم هر کشور از 
دریاچه موضوع مهم تر کم شدن سطح 
آب دریاچه است که باید به آن پرداخته 
شود.این نماینده مجلس با تاکید بر اینکه 
باید نشست مدیریت بحران در کشورها 
اســتارت زده شود، خاطرنشان کرد: ما 
برای تعیین حدود و ســهم هر کشور 
از دریای خزر مشــکل چندانی نداریم 
این موضوع می تواند با تشکیل جلسه 

و تفاهمنامه حل شود همچنین در زمینه 
حفاری چاه های نفت و گاز نیز چالش 
چندانی بین کشــورهای حاشیه خزر 
وجود ندارد هرچند معتقدیم باید حدود 
مرزی نیز با آرامش حل و فصل شــود، 
اما موضــوع قابل اهمیت اینکه باید به 

حوضه آبریز توجه کنیم موضوع اصلی 
پرداختن به کاهش سطح دریاچه است.
وی متذکر شــد: اکنون در برخی 
مناطق شــمالی حدود ۱۰۰ تا ۱۲۰ متر 
دریا عقب نشینی داشته و این به معنای 
فاجعه دریایی و محیط زیســتی است، 

باید چاره ای اندیشــیده شده و شورای 
مدیریت بحران و تنش آبی خزر برگزار 
شود تا چاره ای برای مشکلات مربوط 
به کاهش سطح آب دریاچه پیدا شود، 
اگر نگاه مان فقط به اقلیم باشد مشکلی 

حل نمی شود.

رئیس سازمان هواپیمایی کشور:

سن ناوگان هوایـی ۲ سال کاهش یافت

عضوهیات مدیره سازمان ملی زمین و مسکن خبر داد  :

علیپور نماینده مجلس پیشنهاد داد:

 

اقتصادی

گروه اقتصادی- ســید احسان 
خاندوزی در حاشیه نشست با فعالان 
کسب و کارهای تجارت الکترونیک، 
در خصوص برنامــه وزارت اقتصاد 
برای حل موضــوع ناترازی بانک ها 
توضیح داد: مساله ناترازی بانک ها به 
عنوان یکی از ارکان بســته مهار تورم 
ســال ۱۴۰۲ از اردیبهشت ماه تعیین 
تکلیف شده و اجزای آن در بسته آمده 
است، البته مدیریت محوری با بانک 
مرکزی جمهوری اسلامی ایران است 
اما ما هم در وزارت اقتصاد بســته به 
اینکه در حوزه بانک های دولتی یا سایر 
اختیاراتی کــه قانونگذار به ما محول 

کرده است، کمک می کنیم.
وی افــزود: این اصــل به عنوان 
یــک کار جدی و قطعی کاهنده تورم 
و کنترل پایه پولی کشــور در دستور 
کار کشــور اســت و با توجه به اینکه 
پایان شــهریور ماه مهلت رئیس کل 
بانک مرکزی به موسسات اعتباری و 
بانک های ناتراز پایان می یابد و نتیجه 
اینکــه چقدر به ضوابط بانک مرکزی 
پایبند بوده اند، مشخص خواهد شد، 
امیدواریم آن زمان برســد که تصمیم 
قطعــی را در مــورد موسســاتی که 
نتوانسته اند معیارهای بانک مرکزی را 

تأمین کنند، اعلام کنیم.
وزیر اقتصاد تأکید کرد: مردم به 
هیچ عنوان نگران نباشــد و در حوزه 
ســپرده گذاران هر تصمیمی که بانک 
مرکزی بگیرد، هیچ ضربه ای و خللی 
به حقوق ســپرده گذاران کشور وارد 

نخواهد کرد.
۲۵۰ هــزار حســاب اصلی 
و فرعی دســتگاه ها به ۴ هزار 

حساب شفاف تبدیل شد
وی در خصوص بررسی حساب 
واحد خزانه در کمیســیون اصل ۹۰ 
مجلس شــورای اسلامی متذکر شد: 

در کمیسیون اصل ۹۰ مجلس شورای 
اســلامی در زمینه نظــارت بر تحقق 
کامل حســاب واحد خزانه گزارشی 
را از وزارت اقتصاد خواســتند که ما با 
جزئیات و تفصیل ارائه دادیم که چگونه 
در یــک اقدام مهم تحولی، ۲۵۰ هزار 
حســاب اصلی و فرعی دستگاه های 
دولتی و شــرکت های دولتی، تبدیل 
به حدود ۴ هزار حساب کاملًا شفاف 
شــد که نزد بانک مرکزی و با نظارت 
لحظــه ای خزانه داری کل کشــور و 

وزارت اقتصاد قابل رصد است. وزیر 
اقتصــاد ادامه داد: ما موفق شــدیم که 
جلوی رســوب پول در حساب هایی 
از شرکت ها را که پنهان بود، بگیریم و 
گردش وجوه خزانه داری کل کشور را 

سرعت ببخشیم.
خانــدوزی تاکید کرد: همچنین 
از اســتقراض بانک مرکزی به جهت 
تنخواه گردان خزانه برای نخستین بار 
در ســال ۱۴۰۱ و ۱۴۰۲ پرهیز شد و 
دولت این توانایی را پیدا کرد که بتواند 
مسلط و مشرف بر تمام حساب های 
خودش و شرکت های دولتی باشد و 

اگر به جهت پرداخت ها در ماه هایی از 
ســال کسری موقت پیدا خواهد کرد، 
حتی در ماه اول ســال که بســیاری از 
درآمدها وصول نشده است؛ اما هزینه 
پرداخت حقوق و دســتمزد کارکنان 
و طرح هــای عمرانــی و ... را دولت 
خودش متکی بر حساب های دولت 
و شــرکت های دولتی بپردازد؛ بدون 
اینکه نیازمند این باشــد که از تنخواه 
خزانه از بانک مرکزی استقراض کند 
و این رویه چند ۱۰ ساله در طول یک 

سال و نیم اخیر حل و فصل شد.
پرداخت به ذینفع نهایی از 
حساب واحد خزانه تا پایان سال
وزیــر اقتصــاد اضافــه کــرد: 
موضوعات دیگری هم مطرح شــد و 
به طور مشخص در حوزه چشم انداز 
آینده حســاب واحد خزانه که ما این 
قول را دادیم که با توجه به برنامه ریزی 
خوبی که صورت گرفته اســت، پایان 
ســال ۱۴۰۲ خواهیم توانست مساله 
پرداخت هــای اعتبــاری در حــوزه 
خزانه داری به ذینفع نهایی را داشــته 
باشــیم؛ یعنی بدون اینکه به حساب 

یک پیمانکاری رســوب کند یا یک 
دســتگاه دولتی بودجــه دولت را در 
حســاب های شهرســتانی و استانی 
نگاه دارد، ما مســتقیما پرداخت را به 
حقوق گیرنــده و به خود خریداران از 
پیمانکاران پروژه های عمرانی کشور 
و آن ذینفــع نهایــی و آخرین حلقه 
پرداخت مســتقیما واریز کنیم که در 
حوزه سلامت خزانه داری و شفافیت 

و نظارت پذیری بی سابقه است.
افشــای صورت های مالی 

به شرکت های لایه ۳ و ۴ تسری 
می یابد

وی افــزود: اتفاق دیگری که در 
جلسه امروز کمیسیون اصل ۹۰ بر آن 
تأکید شد، این بود که با توجه به اینکه 
صورت های مالی هزار و ۱۲۴ شرکت 
دولتی برای اولین بار در طول یکسال 
گذشته شفاف شــده است، همچنان 
برخی از شــرکت های لایه ۳ و لایه ۴ 
بودند که از ارایه اطلاعات شفاف خود 
خودداری می کنند و ان شاءالله تا پایان 
ســال ۱۴۰۲ ما این عدد را با حدود ۵۰ 
درصد افزایش برای تمام شرکت های 
دولتی تا لایه ۳ و ۴ دستگاه های اجرایی 

برای اولین بار شفاف خواهیم کرد.
وی تاکید کرد: به نظر می رسد که 
نظارت پذیری و پاسخگویی مدیران 
شرکت های دولتی نسبت به عملکرد 
مالی خودشان به نحو بی سابقه ای در 

پایان امسال محقق شود.
۳ برابــر ســال گذشــته 
مولدســازی  از  درآمدزایــی 

داشتیم
خاندوزی در خصوص مبلغی که 
امسال از طریق مولد سازی دارایی های 
دولت به دســت آمده اســت، گفت: 
حدود ۳ برابر عــدد عملکرد ۴ ماهه 
نخست سال گذشته در ۴ ماهه نخست 

امسال به دست آمده است.

وزیر اقتصاد خبر داد:

تعیین تکلیف بانک های ناتراز 
تا پایان شهریور

وزیر امور اقتصادی و دارایی درباره آخرین وضعیت تعیین تکلیف بانک های ناتراز اعلام کرد: 
تا پایان شهریور مهلت بانک مرکزی به این بانک ها پایان یافت و بعد از آن تکلیف موسساتی که نتوانند معیارهای 

بانک مرکزی را تأمین کنند، اعلام می شود.

گــروه اقتصــادی -  وزیــر 
ارتباطــات در نشســت ســه جانبه 
وزارت ارتباطات، ســازمان برنامه و 
ســازمان اداری و استخدامی گفت: 
تمام اســتعلامات بین دستگاهی نیز 
باید تا آذرماه امسال آنی و برخط و در 
نهایت ۲۰ درصد خدمات دستگاه ها 

نیز تا دی ماه کاملًا هوشمند شوند.
نخســتین جلسه کمیته نظارتی 
بر اجرای پروژه راه اندازی و تکمیل 
پنجره ملی خدمات دولت هوشمند 
با حضور عیســی وزیر ارتباطات و 
فناوری اطلاعات، میثم لطیفی معاون 
رئیس جمهوری و رئیس ســازمان 
اداری و اســتخدامی و ســیدمهدی 
نیازی معاون رییس سازمان برنامه و 
بودجه برگزار و در این جلســه مقرر 
شــده برای تســریع در مسیر تحقق 

حداکثــری بــه اهداف تعیین شــد 
در قانون از این پیش این جلســات 

به صورت هفتگی برگزار شود.
وزیر ارتباطــات در ابتدای این 
جلســه با بیان اینکه در راستای ارائه 
خدمات دولت به صورت هوشمند، 
دولت ســیزدهم گام هــای بلندی 
برداشته و آن را به یک تکلیف قانونی 
بــرای همه دســتگاه ها تبدیل کرده 
است، گفت: بر اساس قانون بودجه، 
همه دســتگاه های اجرایی کشــور 
که دارای خدمات عمومی هســتند، 
مکلف شدند که ســه اقدام را انجام 
دهند که اتصال دستگاه ها یک مرحله 

از کار است که با پیگیری قابل تقدیر 
رســانه ها تاکنون بیش از ۹۸ درصد 
دستگاه ها به این پنجره متصل شوند.

وی افــزود: قدم بعــدی ارائه 
تمــام خدمات دســتگاه ها در قالب 
پنجره ملی خدمات دولت هوشمند 
تا پایان آبان ماه است. همچنین تمام 
استعلامات بین دستگاهی نیز باید تا 
آذرماه امسال آنی و برخط شود و در 
نهایت ۲۰ درصد خدمات دستگاه ها 
هم باید تا دی ماه کاملًا هوشمند شود.

زارع پور ادامــه داد: اگرچه در 
گام نخست به توفیقات خوبی دست 
پیدا کرده ایم اما برای تحقق اقدامات 

بعدی توسط برخی دستگاه ها هنوز 
پیشــرفت هایی مشاهده نشده است 
که ضــروری اســت بــا برگزاری 
جلســات کمیته نظارتی به صورت 
هفتگی موانع پیش روی دســتگاه ها 
 بررســی و برای کنار زدن آن ها اقدام 

شود.
در ادامــه ایــن جلســه معاون 
رئیس جمهوری با استقبال از پیشنهاد 
وزیــر ارتباطــات بــرای برگزاری 
جلسات منظم کمیته نظارتی اجرای 
بنــد ج تبصره ۷ قانون بودجه ســال 
۱۴۰۲ گفت: خوشــبختانه در میان 
دستگاه های اجرایی یک تفاهم خوبی 

در رابطه با ضرورت هوشمندسازی 
دولت اتفاق افتاده اســت و بر همین 
اســاس ما نیز ایــن آمادگی را اعلام 
می کنیم که برای تسریع در پیشرفت 
این پروژه و دســت یابی به اهداف از 
پیش تعیین شــده که تکلیف قانونی 
نیز محسوب می شود جلسات کمیته 

نظارتی را هر هفته برگزار کنیم.
لطیفی افــزود: باید تلاش کنیم 
در جلســات هفتگــی و با دعوت از 
دســتگاه های اجرایــی در ارتباط با 
اتصــال کامل و هوشــمند به پنجره 
ملی خدمات دولت را مورد ارزیابی 
قرار دهیم تا بتوانیم مسیر دستیابی به 

اهداف پیش بینی  شــده در قانون را 
هموار کنیم.

وی در ادامــه با بیان اینکه میزان 
رضایت مردم از عملکرد دستگاه های 
اجرایــی، بهتریــن شــاخص برای 
ارزیابی عملکرد دســتگاه ها است، 
گفت: اگر بتوانیــم به مردم خدمات 
دولتــی را بدون مراجعه حضوری و 
به صورت الکترونیکی و هوشــمند 
ارائه کنیم قطعاً می توانیم در مســیر 
کســب رضایت مردم حرکت کنیم 
و بــه دنبــال آن رتبه دســتگاه ها در 
شــاخص ارزیابی ها نیز افزایش پیدا 

خواهد کرد.

در ادامــه ایــن جلســه معاون 
تولیدی و زیربنایی ســازمان برنامه 
و بودجه نیز بــا تاکید بر ضرورت و 
اهمیت هوشمندسازی ارایه خدمات 
دولــت گفت: ما به عنوان ســازمان 
برنامه و بودجه با قوت و قدرت پای 
کار هوشمند ســازی ارایه خدمات 
دولت و تکمیل پنجره ملی خدمات 
دولت هوشــمند هستیم و این را در 
سازمان به عنوان یک کار ویژه تعریف 

کرده ایم.
نیــازی با بیــان اینکه با تکمیل 
پنجره ملی خدمات دولت هوشمند 
تعامــل مردم با حکومــت از طریق 

حکمرانی هوشمند تسهیل می شود 
گفت: نمــود دولت خوب و کارآمد 
در ایــن پروژه به منصــه ظهور می 
رســد. بنابراین همه باید تلاش کنیم 
تا این کار مهم، اثر بخش و زود بازده 
عملیاتی شود تا به دنبال آن رضایت 

مردم محقق شود.
در ادامه این جلســه گزارشــی 
از میزان پیشــرفت پروژه پنجره ملی 
خدمات دولت هوشمند ارائه شد که 
در بخشی از آن این نکته حائز اهمیت 
بود که تاکنون بیش از ۲۳.۵ میلیون نفر 
- کاربر در پنجره ملی خدمات دولت 
هوشــمند ثبت نام کرده اند. همچنین 
ســیر ورودی یکپارچه به پنجره ملی 
خدمات دولت هوشــمند با بیش از 
صد درصد رشد در تیرماه به بیش از 

۱۱۳ میلیون ورود رسیده است.

در نشست سه جانبه وزارت ارتباطات، سازمان برنامه و سازمان استخدامی مطرح شد؛

آنی و برخط شدن تمام استعلامات بین دستگاهی تا آذر امسال

 مــا موفــق شــدیم کــه جلــوی رســوب پــول در حســاب هایی از شــرکت ها را کــه 
پنهــان بــود، بگیریــم و گــردش وجوه خزانــه داری کل کشــور را ســرعت ببخشــیم.

اسحـق ارزانـی

جزییات ساخت ۱۰۰ هزار واحد مسکن کارگران صنایع

برگزاری نشست مدیریت بحران در پی عقب نشینی ۱۰۰ متری خزر
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